



Bank of Canada

---

*Biographical Note: Tiff Macklem*

Mr. Macklem was appointed Deputy Governor of the Bank of Canada in December 2004. His responsibilities include analysis of international economic and financial issues, and their relationship to monetary policy. The International Department reports to him. As a member of the Bank's Governing Council and the Executive Management Committee, he shares responsibility for decisions with respect to monetary policy and the management of the business of the Bank.

Born in Montréal, Quebec, Mr. Macklem graduated from Queen's University in 1983 with a bachelor's degree in economics, and completed a master's degree and a PhD in economics from the University of Western Ontario.

In 1984, he joined the Bank in the Department of Monetary and Financial Analysis for one year, and returned to the Bank in 1989 following the completion of his PhD, this time in the Research Department. On two occasions since 1993, he has had part-time appointments as a Visiting Assistant Professor at the universities he graduated from, as well as a one-year Executive Interchange in the Department of Finance. Mr. Macklem was appointed Assistant Chief of the Research Department in 1993, Research Adviser of that department in 1996, and Chief of the department in January 2000. He was appointed Adviser to the Governor in August 2003.

September 2005



## Banque du Canada

---

### *Notice biographique : Tiff Macklem*

M. Macklem a été nommé sous-gouverneur de la Banque du Canada en décembre 2004. À ce titre, il est chargé de l'analyse des questions économiques et financières internationales et de leur relation avec la politique monétaire. Le département des Relations internationales relève de lui. Avec les autres membres du Conseil de direction et du Bureau supérieur de direction de la Banque, il partage la responsabilité des décisions liées à la politique monétaire et de la gestion des activités de l'institution.

Né à Montréal, au Québec, M. Macklem a obtenu un baccalauréat en économie de l'Université Queen's en 1983, puis une maîtrise et un doctorat de l'Université Western Ontario dans la même discipline.

En 1984, M. Macklem est entré au département des Études monétaires et financières de la Banque, où il a travaillé pendant un an. En 1989, après ses études de doctorat, il est revenu au sein de l'institution, cette fois au département des Recherches. À deux reprises depuis 1993, il a occupé à temps partiel un poste de professeur adjoint invité aux universités où il a étudié. Il a aussi été détaché pendant un an auprès du ministère des Finances, en vertu du programme de permutation des cadres. M. Macklem a été nommé au poste de chef adjoint du département des Recherches en 1993, de conseiller en recherches en 1996, puis de chef de ce même département en janvier 2000, avant de devenir conseiller du gouverneur en août 2003.